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Vážení a milí spoluobčané, 
                                                                                                                                  

děkuji všem, kteří se aktivně podílí na rozvoji naší obce. 
Věřím, že v  nadcházejícím roce budeme úspěšně 
pokračovat v  započatých akcích, projektech 
a  pořádání  kulturních setkání, „které nás nutí sundat 
domácí papuče a  vyrazit mezi spoluobčany“.  V  čase 
adventním se  jděte potěšit pohledem na  rozsvícený 
kunžacký vánoční strom v  centru obce a  ochutnat 
svařák, punč, čaj či jiné dobroty, které pro nás 
o  víkendech připravují členové místních organizací 
ve stánku před školou.

Dovolte mi, navázat na  příspěvek věnovaný 
veřejnému osvětlení v  jarním čísle zpravodaje. 
V  období září 2022 až červen 2023  bylo VO zcela 
vypnuto v  časovém intervalu od  půlnoci do  čtvrté 
hodiny ranní, díky tomu obec uspořila 80.  000,- Kč. 
Na  jaře letošního roku jsme zakoupili 70  ks nových 
světel do  veřejného osvětlení o  výkonu 30  W, která 
nahradila stávající již vysloužilá světla (130-180  W). 
Po  půlročním provozu nového led osvětlení jsme 
v  říjnu dokoupili 50 ks světel, která průběžně měníme 
za stará neúsporná.

Údržba pozemních komunikacích probíhá dle plánu 
zimní údržby místních komunikací obce Kunžak, 
schválenou zastupitelstvem. Dělí se na tři třídy pořadí 
důležitosti I. do 4  hodin, II. do 12  hodin a  III. do 
48  hodin. Prohrnování sněhu začíná napadáním 
souvislé sněhové pokrývky v  síle 5  cm nebo 
vytvořením sněhových závějí ztěžujících sjízdnost 
a schůdnost pozemních komunikací. Posyp zdrsňujícím 
materiálem začíná, pokud dojde ke vzniku náledí.

Opakovaně jsme upozorňovali na  nevhodnost 
parkování na  chodnících v  obci. Zákon parkování 
na  chodníku zakazuje, parkovat je zde možné pouze 
v případě, že se jedná o parkoviště označené příslušnou 
dopravní značkou. V každém jiném případě můžete být 
za  parkování na  chodníku pokutováni. Chodníky by 
měly být bezpečné zóny pro pohyb chodců. Stání 
vozidel na chodnících zabraňuje bezpečnému průchodu 
pěš ích, kteř í musí kvů l i překážce vstupovat 
do  vozovky. Kromě toho může nevhodně odstavené 

vozidlo komplikovat prů j ezd vě tš í ch vozů , 
záchranných složek, znemožňovat svoz komunálního 
odpadu a  práci údržby obce. Parkujte na  místech 
k tomu určených!!! 

Sesuv sněhu ze  střešní krytiny trápí v  zimním 
období většinu z nás, ze zákona je povinností majitele 
domu zajistit, aby střechy zachycovaly a odváděly sníh 
a led tak, aby neohrožoval chodce a případně účastníky 
silničního provozu v přidruženém dopravním prostoru. 
Za  padající sníh ze  střechy zodpovídá vždy majitel 
domu. Žádám vás o  průběžné odstraňování sněhu 
a  zmrazků, aby nebyla střecha nadměrně zatížena 
a neohrozila kolemjdoucí.
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V  létě proběhla obnova písma Památníku obětem 
1. světové války pod sochou Legionář. 

V  současné době probíhá výstavba dvou obecních 
rybníků ve Valtínově, realizace stavby třetího rybníku je 
plánovaná na květen 2024.

Na SFŽP  jsme v  listopadu podali žádosti o  dotaci 
na realizaci stavby vodního díla Napojení vrtu Kunžak 
HV-3 a  Rozvod pitné vody HV-2. Na  MŽP žádost 
na  stavbu Čističky odpadních vod a  kanalizace 
ve Valtínově.

V prosinci byla přes program MAS podána žádost 
na zakoupení dodávky pro SDH Kunžak.

Koncem listopadu byla plánovaná oprava 
komunikace Suchdol-Mosty, díky „nadstandardnímu“ 
příchodu zimy bude uskutečněna během jara 2024.

Další akce plánované na  rok 2024: oprava povrchu 
komunikace ke  Komorníku, první etapa výstavby 
Cyklostezka Kunžak-Lomy, položení asfaltového 
povrchu v ulici K Zahrádkám a vybudování ZTV pro 
výstavbu RD Malé Podolí.

Z  důvodu plánovaného zajištění každodenního 
provozu na  podatelně a  stále se  zvyšujícího počtu 
svateb v našem katastru proběhlo na podzim výběrové 
řízení na  obsazení pracovního místa matrikář/ka. 
Na základě konkurzu byl přijat nový pracovník, který 
nastoupil 1.12.  2023. Počátkem roku 2024 absolvuje 
povinná školení a  semináře potřebná pro výkon práce 
na této pozici.

V  loňském roce jsme získali od  Sdružení 
pohraničních obcí a  měst do  zápůjčky sněžný skútr. 
Děkujeme panu Jiřímu Hansalanderovi, který nám 
daroval stopovací stroj na  úpravu běžeckých tratí. 
Těšíme se, že kvalita sněhu bude dostatečná a  my 
budeme moci protahovat běžecké trasy v  okolí 
Kunžaku. Protažené trasy zveřejňujeme na  stránkách 
obce. 

Věřím, že většina občanů měla možnost nahlédnou 
do kalendáře obce Kunžak na rok 2023     s kresbami 
paní Jitky Chocholové, zachycující malebná místa naší 
obce a okolí. V letošním roce autorka zvěčnila ve svých 
kresbách Kunžak a  místní části. Děkuji paní 
Chocholové za  tento krásný dar obci. Kalendář si 
můžete zakoupit na podatelně OÚ. 
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Rok 2023  se  přiblížil 
ke  svému konci, přichází 
čas adventní a  s  ním 
nejkrásnější svátky v roce. 
P ř e j i V á m k l i d n é 
a  příjemné chvíle, plné 
domácí pohody, radosti, 
lásky a  dobré nálady. 
Úspěšný a  šťastný rok 
2024, naplněný zdravím, 
přátelstvím a  životním 
optimismem.

                                                                                                                                      Petr Král, starosta obce

Likvidace odpadů  
Rok 2023  se  chýlí ke  svému konci a  vyhodnocení 

příjmů a  výdajů za  odpady v  obci Kunžak dostává 
konkrétní obrysy. Situace v tomto oboru je dlouhodobě 
neutěšená. V naší obci se do vysokých cen za odpady 
promítá několik negativních skutečností: rozsáhlé 
území katastru, velká dojezdová vzdálenost na skládku 
a  potřeba mít systém dimenzovaný na  velký tlak 
v  průběhu turistické sezóny. Tyto negativní vlivy 
se  daří částečně eliminovat dobrou úrovní třídění 
odpadů v naší obci. Proto patří veliký dík všem, kteří 
se  snaží co nejlépe odpady třídit. Pomáhají tak nejen 
přírodě, ale i  udržení stávajících cen za  likvidaci 
odpadů. Ačkoliv se  náklady v  letošním roce opět 
zvýšily, rozhodlo se  Zastupitelstvo obce Kunžak 
zachovat roční poplatek za svoz komunálního odpadu 
ve stejné výši 800 Kč.

Každá podnikající osoba má povinnost smluvně 
vyřešit likvidaci odpadů. Žádné výjimky odvozené 
od  množství odpadu v  zákoně o  odpadech pro 
podnikatele (fyzické podnikající osoby, právnické 
podnikající osoby) ani fyzické osoby stanoveny nejsou. 
Podnikatelé se  mohou zapojit se  svým odpadem 
do obecního systému. V roce 2023 jsme výrazně ponížili 
ceny za  likvidaci odpadů pro podnikatele. Mile nás 
překvapilo, že vzrůstající zájem o zapojení do obecního 
systému dokázal vyrovnat částky vybrané v minulých 
letech i při výrazném snížení cen. Chtěli bychom touto 
cestou apelovat na všechny podnikatelské subjekty, aby 
zvážili zapojení do  obecního systému, pokud je to 

možné. Na  rok 2024 jsme ceník změnili pouze 
kosmeticky u položky směsného odpadu.

Ceník odpadů pro podnikatele 2024 včetně DPH
Cena:
Cena/rok
Směsný odpad - týdenní známka na popelnici 110 l
150,00 Kč
Likvidace pytlů
120,00 Kč
 Pytel
30,00 Kč
Roční paušální poplatek za  tříděný odpad (pet, 

papír, sklo)*
3 600,00 Kč
Roční paušální poplatek za směsný odpad*
2 400,00 Kč
Roční paušální poplatek za  tříděný odpad (pet, 

papír, sklo)**
18 000,00 Kč
Roční paušální poplatek za směsný  odpad**
24 000,00 Kč

* platí, pokud objem jednotlivých druhů odpadu 
nepřesáhne 110l týdně

** objem 1100l týdně

Mgr. Jan Dobeš
místostarosta obce
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Léto v mateřské škole 
V  letním provozu, tj. od 3.7.  do 4.8.2023  byly 

otevřeny dvě třídy, docházelo celkem 42 dětí. Provoz 
v  letních měsících je náročný nejen pro pedagogické 
zaměstnance, ale ve  velké míře i  pro provozní 
zaměstnance. Je opravdu náročné zvládnout a  zajistit 
téměř plný provoz školky společně s  generálním 
úklidem. 

Před zahájení školního roku proběhlo školení všech 
zaměstnanců v  poskytnutí první pomoci. Lektorsky 
bylo zajištěno panem Bc. Tomášem Grausamem 
ze Zdravotnické záchranné služby Jihočeského kraje. 

31.8.2023 proběhlo celodenní školení celého 
pedagogického sboru na  téma Děti s  poruchou 
attachmentu v  mateřské škole. Kvalitní lektorské 
vedení zajistila paní Mgr. Nikola Bílá – kvalifikovaný 
speciální pedagog, psycholog a terapeut.

Podzim v mateřské škole 
Od září jsou v  provozu tři třídy dětí, kapacita 

mateřské školy je téměř naplněna. Celé září probíhaly 
adaptační programy uzpůsobené tak, aby si malé děti 
postupně zvykaly. Vstup dítěte do mateřské školy je 
významnou událostí nejen v životě dítěte, ale i v soužití 
celé rodiny, proto nabízíme rodičům zúčastnit 
se adaptace v novém prostředí společně s dítětem.
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První podzimní den jsme oslavili opékáním 
trdelníků na ohni a vyráběním skřítků podzimníčků.  

V  září jsme navštívili místní zemědělské družstvo, 
děti nahlédly, jak se loupou a skladují brambory a nejen 
to, už také víme, kolik váží děti a paní učitelky z  celé 
školky - 1,3  tuny. Za  komentovanou prohlídku 
děkujeme Honzovi Zámečníkovi.

3.října jsme navštívili základní školu a  dozvěděli 
jsme se, jak pomáhají Pomocné tlapky čtyřnohých psích 
kamarádů. 
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V  říjnu zavítal do  mateřské školy program Malá 
technická univerzita, který nenásilnou formou v duchu 
Komenského myšlenky „Škola hrou“ rozvíjí v  dětech 
jejich technické a  logické dovednosti. Tentokrát byla 
pro děti připravena lekce Stavitel města.

13.  listopadu jsme se zapojili do celorepublikového 
happeningu Jsem laskavec, aby si děti vyzkoušely, jaké 
to je dělat dobro a  rozdávat radost. „Procvičování“ 
laskavosti pomáhá zlepšovat spolupráci, vztahy 
i  náladu. Děti nakreslily obrázky, vyrobily srdíčka 
a  společně s  paní učitelkami je donesly seniorům 
do  pečovatelského domu. Věříme, že s  dětskými 
obrázky přišlo i trochu radosti.

Po delší době jsme pořádali v  předvánočním čase 
pečení cukroví společně s  rodiči. Bylo to příjemně 
strávené odpoledne. Všem zúčastněným velice 
děkujeme, díky nim mají děti provoněný a  sladký 
vánoční čas.

Ekoškolka 
Mateřská škola Kunžak splnila všechny podmínky 

pro získání certifikace Bronzová cesta v  programu 
Ekoškola a  získala mezinárodní certifikaci platnou 
na  tříleté období. Velké díky patří ekotýmu pod 
vedením paní učitelky Daniely Adamcové a  Nely 
Sobkové.
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Adventní čas v mateřské škole 
Vstupní bránou do adventního času jsou pro nás již 

několikátý rok adventní trhy, děti společně s  paní 
učitelkami během podzimních měsíců pečlivě 
připravují výrobky, nacvičují pásmo básniček, písniček 
a  těší se  z  pomalu přicházejících Vánoc. Výtěžek 
z  prodeje výrobků věnujeme na  charitativní účely, 
organizaci Zdravotní klaun. Posláním Zdravotních 
klaunů je přinášet radost, dobrou náladu, a především 
naději na místa, kde se jich příliš nedostává.

Než zacinká zvoneček, musí přijít Mikuláš 
s  andělem a  čertem, aby promluvili do  duše malým 
nezbedům. Tímto bych chtěla poděkovat panu 
Jahodovi a  jeho Mikulášské družině z  Jindřichova 
Hradce, kteří se již tradičně postarali o hezké čertovské 
dopoledne u nás ve školce.

Poděkování 
Děkuji všem svým zaměstnancům za  jejich nápady, 

vstřícnost a  obětavost při veškerém dění v  mateřské 
škole. Akce, které pořádáme je nejenom třeba 
naplánovat, promyslet, uskutečnit, ale je zapotřebí také 
vynaložit spoustu vlastního času, ochoty a  úsilí. 
Poděkování si také zaslouží všichni, kteří nás během 
roku podporují či pomáhají jakoukoliv formou.

Veronika Dobešová, ředitelka mateřské školy
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Adventní trhy 
Adventní trhy nejsou jen místem pro nakupovaní, 

jsou příležitostí pro setkání se  s  přáteli, známými, 
rodinou, místem, kde nasajete tu pravou vánoční 
atmosféru. Letošní rok nám na třetích adventních trzích 
v Kunžaku opět zazpívaly děti ze ZUŠ Allegro, velmi si 
vážíme jejich účasti, protože sněhové podmínky tento 
den byly opravdu náročné a převoz hudebních nástrojů 
se neobešel bez komplikací. Děkuji i dětem a  rodičům 
dětí z mateřské školy, že v tento zasněžený den všichni 
přijeli a mohli jsme vystoupit v celé sestavě. O vánoční 
atmosféru se  také postarali se  svým hudebním 
vystoupením Láďa Klíma a Helena Bombalová. Dětem 
bylo rozdáno 140 mikulášských balíčků, které připravil 
Svaz žen. O  spravedlivé předávání se  postarala 
Mikulášská družina společnosti Chůdadlo. Na  závěr 
adventních trhů anděl rozsvítil vánoční strom společně 
s novým osvětlením základní školy.

Příprava adventních trhů vyžaduje důkladnou 
přípravu, snahu a zapojení velkého okruhu lidí. Hlavní 
spolupráce probíhá mezi Svazem žen, SDH Kunžak, ZŠ 
SNW Kunžak, MŠ Kunžak, TJ Kunžak. Děkujeme 
Michalu Dvořákovi za  zajištění bezplatného zapůjčení 
podia a  veškerého osvětlení, velmi si toho vážíme. 
Děkujeme Obci Kunžak, že akci finančně zaštítila. 
Děkujeme také všem prodejcům, kteří k  nám jezdí 
se svými řemeslnými výrobky.

CHŮDADLO

KLAVÍRNÍ VYSTOUPENÍ ZUŠ ALLEGRO 

LÁĎA KLÍMA A HELENA BOMBALOVÁ

STÁNEK S VÝROBKY DĚTÍ ZE ZŠ
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PĚVECKÉ VYSTOUPENÍ ZUŠ ALLEGRO

VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z MŠ

Všem, kteří se jakoukoliv formou podíleli na přípravě či realizaci adventních trhů, DĚKUJEME.

Za kolektiv pořadatelů Veronika Dobešová
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA SIRA 
NICHOLASE WINTONA 
KUNŽAK 

Týden mobility
V  letošním roce se  naše škola opět připojila 

k  Evropskému týdnu mobility. 19.  září žáci 8.  třídy 
připravili dopravní soutěž pro děti z I. stupně a pro děti 
z  mateřské školy Kunžak, její součástí byla jízda 
zručnosti. Pro všechny žáky jsme 22. září zorganizovali 
turistické pochody a  sčítali jsme našlapané kilometry. 
Celkem jsme ušli 4  800  km a  symbolicky jsme došli 
do  Kyjeva. Ten den byl Dnem bez aut, kdy jsme 
se  snažili motivovat žáky, aby do  školy přišli pěšky, 
přijeli na  kole, nebo autobusem. Celý týden jsme 
motivovali žáky i  rodiče, aby se  zamysleli nad 
nárůstem automobilové dopravy, nebezpečím dopravní 
situace před školou a důležitostí pohybu a sportu.

Granty
    • Implementace Krajského akčního plánu 

Jihočeského kraje I
Zapojili jsme se  do projektu, který organizuje 

Střední škola technická a  obchodní Dač ice . 
Na  společném setkání škol účastnících se  projektu 
představili naši žáci svůj výrobek – hlavolam.

    • Spolupráce s Gymnáziem Dačice - projekt 
iRop

Naše škola se  stala partnerem pro období 
udržitelnosti projektu Gymnázia, Dačice, Boženy 
Němcové 213  s  názvem „Kombinované učebny pro 
výuku cizích jazyků a  IVT včetně rekonstrukce školní 
počítačové sítě“. Po dobu pětileté udržitelnosti tohoto 
projektu navštěvují naši žáci Gymnázium Dačice, kde 
využívají k výuce učebny realizované v rámci projektu. 
Tyto aktivity přispívají ke  zvýšení zájmu žáků 
o  studium cizích jazyků, čtenářskou gramotnost 
a  prohlubují jejich schopnost práce s  digitálními 
technologiemi.

    • OP JAK – Operační program Jan Amos 
Komenský

Od září 2023 čerpáme finanční prostředky 
z  programu OP JAK. Finanční prostředky budou 
použity na  inovativní vzdělávání žáků, další 
vzdělávání pedagogických pracovníků a  odborně 
zaměřená tematická a  komunitní setkávání v  ZŠ. 
Celková částka finančních prostředků na  vybrané 
aktivity činí 824  263 Kč. Tuto částku během letošního 
a  příštího školního roku použijeme převážně 
na  zaplacení výukových programů a  exkurzí. Některé 
jsme již zorganizovali v  podzimních měsících a  další 
chystáme do  konce tohoto školního roku a  během 
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příštího školního roku. Nejnákladnější je doprava 
na exkurze a výlety, takže tímto způsobem umožníme 
všem žákům zúčastnit se zajímavých akcí.

    • Programy
Z  programu OP JAK jsme zaplatili tyto výukové 

programy pro všechny žáky školy: besedy o  houbách 
se  zúčastnili žáci od 2.  třídy, do  školy přijeli členové 
sdružení Pomocné tlapky, kteří ukázali dětem výcvik 

asistenčních psů, a  s ukázkou dravců a  povídáním 
o jejich životě nás navštívil pan Záleš.

    • Exkurze
Z  téhož programu jsme hradili dopravu a výukové 

programy v  rámci terénních exkurzí. 5.  třída byla 
na  jednodenní exkurzi na  Třeboňsku. Na  třídenní 
exkurzi na Třeboňsko jeli i  žáci 7.  třídy a  žáci 6.  třídy 
byly na  třídenní terénní exkurzi na  Novohradsku. 
5.  třída navštívila knihovnu v  Dačicích. Žáci 8.  a 
9.  ročníku byli na  exkurzi v  kompostárně Jarošovice,  
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provozovna Rumpold s  ukázkou recyk lace 
elektroodpadu a muzeu v Týně nad Vltavou.

Park Sira Nicholase Wintona
30.  října žáci školy pokračovali v  budování 

budoucího parku Sira Nicholase Wintona.  Stromy 
a keře školáci do budoucího parku vysazují už od roku 
2018. Na  závěr by mezi vzrostlé dřeviny měl přibýt 
pomník Nicholase Wintona. Snažíme se  vysazovat 
dřeviny a  rostliny, které jsou vhodné i  pro budování 
ekosystému poskytující úkryt i potravu pro živočichy, 
hlavně ptáky. Park budujeme postupně, máme plán. 
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Nyní žáci 6. třídy vysazovali keře, které škole věnovala 
nadace Partnerství. 

Soutěže
Starší žáci se zúčastnili těchto soutěží: Přírodovědný 

klokan, Logická olympiáda, Školu reprezentovalo 
družstvo žáků z II. stupně v okresním kole přespolního 
běhu. Pro zájemce ze  všech tříd jsme zorganizovali 
matematickou soutěž „Kdo má pod čepicí?“.
Žáci 6.  třídy získali ocenění České společnosti pro 

ochranu netopýrů za  nejlepší blogový příspěvek 
z  výpravy za  netopýry v  rámci programu „Netopýří 
výzkumníci“, kterého se  zúčastnili během terénní 
exkurze na Třeboňsku.

Děti dětem
Oblíbeným projektem je projekt Děti dětem. Žáci 

5.  třídy připravili pro děti z prvního stupně zábavnou 
soutěž na téma Halloween.

Ekoškola
Mezinárodní program Ekoškola umožňuje žákům 

školy, aby se  sami podíleli na  ekologizaci provozu 
školy, vymýšleli a  realizovali vlastní nápady v  oblasti 
ochrany přírody a zlepšení životního prostředí v  jejich 
nejbližším okolí.

Cesta k  získání titulu Ekoškola vede přes 7 
povinných kroků programu Ekoškola.

1. Na  škole je ustanoven a  funguje Ekotým složený 
ze zástupců žáků i zaměstnanců školy.

2. Žáci prozkoumají chod školy a  provedou 
ekoanalýzu, při které zhodnotí klady a zápory provozu 
školy vzhledem k šetrnosti k životnímu prostředí. 

3. Sestaví plán činnosti, ve kterém navrhnou kroky 
ke zlepšení situace. 

4. Tento plán realizují a  hodnotí úspěšnost těchto 
akcí a aktivit.

5. O svých úspěších informují veřejnost.  
6. Ekologická a environmentální výchova je součástí 

výuky. Jednou z  priorit ŠVP je environmentální 
výchova a vzdělávání. 

7. Sestaví Ekokodex, soupis pravidel, kterými se řídí. 
Složení ekotýmu v roce 2023/24:
4.  třída: Kamila Jurečková, Siatynia Dominika, 

Adam Zámečník 
5. třída: Vojtěch Svěrák, Vendula Tomanová, Mathias 

Zušťák
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6.  třída: Chiara Criscuolo, Anna Pospíšilová, 
Gabriela Hesová

7. třída: Jan Matějka, Laura Marková, Sára Mrkvová 
8.  třída: Šimon Dobeš, Nela Marková, Zdeněk 

Zámečník 
9.  třída: Václav Gröschl, Klára Roninová , 

Magdalena Drobilová
Lucie Zavoralová, Dana Horázná, Ondřej Růžička, 

Jan Dobeš

Naše škola získala titul Ekoškola jako druhá 
v Jihočeském kraji v roce 2007. V letech 2009, 2011, 2014 
a 2019 jsme titul obhájili. V současné době obhajujeme 
titul již po  šesté. Prvně proběhne audit „nanečisto“ 
a v únoru nás čeká obhajoba tohoto prestižního titulu.

V  rámci projektu Ekoškola žáci zorganizovali 
několik celoškolních akcí.

    • Otoč knihu
Zapojili jsme se  do akce Otoč knihu, kterou 

organizuje sdružení Tereza a  jejímž cílem je dát nový 
život starým knihám. Akci měli na starosti žáci 8. třídy. 
Během prvních čtrnácti dnů října každý den ráno před 
prvním zvoněním vybírala služba na  školní chodbě 
staré knihy. Knihy nosily děti, učitelé, rodiče a  i 
obyvatelé Kunžaku.  Žáci pak knihy roztřídili a udělali 
z nich v multimediální učebně výstavu. Některé knihy 
si vybrali učitelé a doplnili jimi školní knihovnu, pak 
přišli na  řadu žáci, kteří si také mohli vybrat knihu 
podle svého zájmu. Některými knihami jsme doplnili 
mobilní knihovny, například tu, která je umístěná 
v místní samoobsluze. Část knih jsme zaslali sdružení 
Tereza. A  ty knihy, které byly poškozené, anebo 

zastaralé žáci zbavili desek a  dali je do  sběru papíru, 
který se organizoval následující týden. 

    • Sběr papíru
Žáci 9.  ročníku v  rámci biologického semináře 

z o rg a n i z o v a l i p ro j e k t „ P a p í re m k  d o r t u ! “ 
Spolupracovali s vedení školy a s obcí. Sami vše zařídili 
a na závěr samotnou soutěž vyhodnotili, vítězné třídy 
dostaly dorty, které také sami žáci upekli. Výtěžek 
z  prodeje papíru je věnován do  Záchranné stanice 
Třeboň na  výrobu voliéry pro orlici Gaiu. Žáci sami 
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vybrali, kam budou peníze zaslány. Letos bylo sebráno 
4,34 tuny papíru a utržili částku 4 365,- Kč.

Adventní trhy
Žáci během podzimních měsíců chystali výrobky 

pro adventní trhy, kde je sami také prodávali a výtěžek 
věnují na charitativní účely.

Přeji všem zaměstnancům a  všem žákům, jejich 
rodičům, našim příznivcům a  sponzorům, všem 
občanům obce Kunžak krásné Vánoce a v novém roce 
pevné zdraví, štěstí a pohodu.

Eva Krafková, ředitelka školy

Obecní knihovna Kunžak 
Letos jsme v  knihovně pozměnili otevírací dobu. 

Kromě úterního a  pátečního otevření můžete 
navštěvovat knihovnu také ve  středu dopoledne. 
V  knihovně jsme vytvořili dětský koutek. Obec nám 
nakoupila nové sedací vaky a polici pro vrácené knihy. 
V  tomto roce jsme pro předškolní děti s  jejich 
maminkami uspořádali čtenářské odpoledne. Děti 
se  seznámily s  chodem obecní knihovny a  některé 
z nich si založily kartičku malého čtenáře. Holky a kluci 
mezi sebou sdíleli své nejoblíbenější knihy. Společně 
jsme si přečetli příběh Pan Podpostel, který nám ukázal, 
že se  nemusíme každého strašidla bát a  je dobré 
ostatním pomoci. Čtení bylo doprovázeno aktivitami, 
jako jsou smyslové hry, stínové divadlo nebo výroba 
loutky. V  nadcházejícím čase a  v měsíci knihy máme 
v plánu uspořádat další setkání nad knihou. Knihovna 
vás také brzy, a to 30.  ledna 2024, pozve na přednášku 

Karolíny Píchové o  pěší pouti Itálií po  trase Via 
Francigena. 

Za knihovnu vám přejeme krásné a  požehnané 
Vánoce.

Marie Straková
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TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA 
KUNŽAK – ODDÍL FOTBALU 

Podzimní část sezony můžeme hodnotit vesměs 
p o z i t i v ně . Výb o r n o u p r á c i o d v á d í t re n é ř i 
mládežnických týmů. Počet dětí v těchto kategoriích 
neustále roste. Po delší době máme samostatné 
družstvo dorostu (U18), což je také velký úspěch. 
Výkony mužstva mužů byly bohužel na podzim 
ovlivněny zraněnými a absencemi klíčových hráčů v 
některých zápasech. Nicméně všichni naši fotbalisté a 
fotbalistky, od těch nejmenších, až po ty nejstarší, 
příkladně reprezentovali naši obec.

Mládež - mladší přípravka (U9), mladší žáci 
(U13) a dorost (U18):

V letošní sezoně nastupují v  mládežnických 
kategoriích tři týmy: mladší přípravka, mladší žáci a 
dorost. Naši kluci, ale i holky po celou podzimní část 
soutěží zodpovědně pracovali a snažili se dosáhnout co 
nejlepších výsledků. Za to jim patří velké „DÍKY‘‘. 

Nyní naše dětská základna činí kolem 40 dětí. Velký 
úspěch, který si zaslouží vyzdvihnout, je obnova po 
mnoha letech samostatného týmu dorostu. Několik 

dorostenců pravidelně vypomáhá i v týmu mužů a 
postupně dostávají více času na hřišti. 

Mladší přípravka nastupuje v Okresním přeboru, 
který se hrál turnajovou formou bez určení konečného 
pořadí. Naši nejmladší fotbalisté v  těchto zápasech 
podávali velice dobré výkony, na které, snad naváží i 
v novém roce. 

Družstvo mladších žáků se také účastní Okresního 
přeboru. Celkem mužstvo na podzim odehrálo 6 
zápasů s  vyrovnanou bilancí tři výhry a tři porážky, 
skóre 23:17. 

Dorost odehrál na podzim šest zápasů, v nichž kluci 
jednou vyhráli a pětkrát prohráli se skóre 10:45. 
Výkony tohoto týmu se ke konci podzimní části 
zlepšovaly. Pokud na ně kluci navážou, budou na konci 
sezony v tabulce výše. Nyní jsou na 6. místě.

Realizační tým mládežnických kategorií: Novák 
Michal, Račák David a Roninová Sabina

Muži: 
Naše mužstvo mužů bohužel ze začátku nové 

sezony nenavázalo na velmi dobré výkony z konce té 
uplynulé. Po prvních šesti zápasech jsme měli na kontě 
0 bodů a hrozivé skóre 11:36. Tým ze začátku sezony 
sužovala špatná docházka a také četná zranění hráčů 

základní sestavy. Nicméně i přes tento 
špatný úvod se náš tým dokázal 
semknout a ve druhé polovině 
podzimní části díky zlepšeným 
výkonům začal vyhrávat. Nakonec se 
našemu mužstvu v jedenácti utkáních 
podzimní části soutěže podařilo 
čtyřikrát vyhrát, sedmkrát jsme 
odcházeli poraženi. S  12 body nám 
prozatím patř í 10. místo z  12 
účastníků, skóre 35:47. Věříme, že se 
nám v jarní části sezony bude dařit 
více. Vyzdvihnout si zaslouží za 
skvělé výkony náš útočník Filipa 
„Banán“ Koranda, který je se 16 góly 
zatím nejlepším střelcem nejen 
našeho týmu, ale i celého Okresního 
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přeboru. Velkou zásluhu na zlepšených 
výkonech týmu v  druhé polovině podzimní 
části má i obránce Michal Dvořák, jež na 
podzim nastoupil po více než rok dlouhé 
pauze. Ve všech zápasech, do kterých Michal 
nastoupil, jsme zvítězili. 
Realizační tým: Beránek Miloslav, Brtník Josef 
a Janák Pavel ml.

Výbor oddílu fotbalu:
Jménem výboru fotbalového oddílu bychom 
rádi vyjádřili vděk všem našim příznivcům, 
kteř í podporují naše týmy ve všech 
kategoriích. Dále bychom chtěli poděkovat 
trenérům a všem ostatním, kteří věnují 
fotbalu svůj čas a úsilí. Velké uznání patří i 
všem sponzorům a obecnímu zastupitelstvu 
v Kunžaku za jejich pomoc při podpoře 

sportu v naší obci. Bez finančních prostředků by provoz 
TJ v této době, kdy náklady, včetně nákladů na energie, 
výrazně rostou, byl téměř nemožný. Nakonec bychom 
chtěli poděkovat samotným hráčům od mládežnických 
týmů po mužský tým, kteří reprezentují obec Kunžak. 
Přejeme brzké uzdravení všem zraněným hráčům a 
těšíme se na jejich návrat na hřiště.

Fotbalový výbor TJ Kunžak v tomto roce pracoval 
ve složení Beran Oldřich, Brtník Josef, Janák Pavel st., 
Janák Pavel ml. a Novák Michal. 

Pavel Janák ml., člen výboru fotbalu TJ Kunžak
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Stolní tenis Kunžak 
 Letošní sezonu stolního tenisu jsme začali úspěšně 

a  s našim velmi kvalitním týmem, složeným z  těchto 
hráčů: David Račák, Pavel Rokyta, Václav Holcmann, 
Petr Brabec, Ctibor Psota, Jaromír Procházka a Tomáš 
Procházka, máme nemalé ambice.

 Měli jsme možnost poprvé postoupit a  hrát 
krajskou soutěž, ale zatím jsme od  toho upustili 

a  rozhodli se  prozatím hrát nejvyšší okresní přebor. 
S  pravidelnými tréninky věříme, že se  budeme stále 
zlepšovat a krajskou soutěž si v budoucnu zahrajeme.

 Děkujeme za podporu obce a využívání sportovní 
haly k účelům tréninků a mistrovských utkání a věřím, 
že budeme naši obec kvalitně reprezentovat. 

Za stolní tenis předseda klubu a dlouholetý hráč 
Pavel Rokyta.
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Oddíl kuželek 
Áčko hraje nejvyšší krajskou soutěž KP I a po 

podzimní části má na kontě 12 bodů a je z 12 účastníků 
na solidním 5. místě. Soutěž má rozehranou dobře a 
věříme v „klidné“ jaro, bez starostí o záchranu. 
V letošním ročníku mohou sestupovat až 3 družstva.

TJ Kunžak A

Zleva stojící: Brtník Lukáš, Brát Jiří, Jirků Pavel, 
Horák Michal

Zleva dole: Kopečná Dana, Hrůza Radek

Béčko v  druhé krajské soutěži KP II je v  neúplné 
tabulce po podzimní části na velmi dobrém 6. místě s 9 
získanými body. Po nepovedeném loňském ročníku, 
kdy za celou sezónu získalo družstvo 7 bodů je zde 
velký posun. Slušných výsledků tým dosahuje i přes 
problémy s chybějícími (omluvenými) hráči.

Céčko hraje okresní přebor OP J. Hradec a 
podzimní části je na výborném 2. místě se ziskem 7 
bodů. Počet účastníků v  OP je 7 družstev. Hráčům 
Céčka patří poděkování za doplňování týmu Béčka.

Z mimosportovních aktivit opět proběhlo sečení u 
Suchdola a ze sportovních nás v lednu čeká XIV. ročník 
memoriálu F. Dvořáka, přebory okresu a na konci 
sezóny tradiční Bohoušova 30.

Za  oddíl kuželek přeji všem klidné svátky 
do nového roku vše nejlepší.

  Hodu zdar a hodně štěstí v novém roce!

  

Výbor TJ Kunžak 
Za výbor TJ Kunžak chci poděkovat Obecnímu úřadu Kunžak, zastupitelům a všem sponzorům, kteří nás v naší 

činnosti podporují.
Přeji všem občanům klidné prožití vánočních svátků a hodně úspěchů v novém roce. 

Pavel Jirků, předseda TJ
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Činnost za II. pololetí roku 2023
Zásahy za období červen – prosinec
  7.7. Požár lesa
  8.7. Požár lesa - podloží
16.7. Technická pomoc - transport pacienta
19.7. Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
22.7.  Požár - komínové těleso
24.7.  Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
  3.8.  Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
  9.8.  Technická pomoc - strom na vozovce
16.8.  Technická pomoc - stromy na vozovce
18.8.  ZOČ SDH proplach kanalizace
18.8.  Technická pomoc - likvidace obtížného 

hmyzu (2x)
21.8.  Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
24.8.  Technická pomoc - likvidace obtížného 

hmyzu
25.8.  Technická pomoc - likvidace obtížného 

hmyzu
26.8.  Technická pomoc - stromy na vozovce
27.8.  Technická pomoc - strom nad komunikací
7.9.  Technická pomoc - spolupráce se složkami IZS 

(vrtulník hřiště)
9.9. Technická pomoc - transport pacienta
19.9.  ZOČ SDH proplach kanalizace
31.10. Požár - větve
25.11. Požár - chatrč
30.11. Požár domu
 3.12. Technická pomoc - strom nad vozovkou

OSTATNÍ AKCE
24.6. Oslava 100 let  jména obce Kunžak
  1.7. Závody a oslava výročí 130 let SDH Člunek
  8.7. JHHL - Mosty
15.7.  JHHL - Horní Meziříčko
22.7.  JHHL - Kunžak
19.8.  JHHL - Střížovice
26.8.  Pouťové posezení 
27.8.  Pouťové posezení
  8.9. Traťoví komisaři cyklistického závodu - etapa 

Nová Bystřice
  9.9. JHHL - Horní Němčice

16.9. Pochod Kanadský tulák - dětský kroužek, 
občerstvení Kaproun

30.9.  Zkušební závod ZHVB Střížovice - dětský 
kroužek, rozhodčí

 7.10. ZHVB Hamr - dětský kroužek
14.10. Vyhlášení výsledků JHHL 2023 Horní Pole
28.10. Výlov - Housarský rybník. Prodej kaprů.
28.11. Stavění betléma
  2.12. Adventní trhy
  9.12. Obsluha adventního stánku
10.12. Obsluha adventního stánku
27.12. Turnaj v kuželkách
30.12.  Nohejbalový turnaj

Na oslavách 130 let založení SDH Člunek se konala 
také 2 kola soutěže v  požárním útoku. Naše soutěžní 
družstvo mužů doplnil, jako nejmladší, osmiletý 
strojník. Byl to jeho první závod, ale přesto zvládl svou 
roli výborně. Obě kola jsme vyhráli a  k  tomu ještě 
vylosoval v tombole divoké prase.

Během II. pololetí 2023  se  naše soutěžní družstvo 
zapojilo do  Jindřichohradecké hasičské ligy. Po  účasti 
na pěti závodech jsme obsadili celkově krásné 3. místo. 

Naši nejmladší členové také nezaháleli. Po  letních 
prázdninách se  na  schůzkách intenzivně připravovali 
na Závod hasičské všestrannosti a  brannosti. V  rámci 
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DĚKUJEME ZA LASKAVÁ 
SETKÁNÍ 

Motto: 
„Tohle je tak malý, maličký svět. Všichni jeho 

obyvatelé jsou spolu lapeni v  jednom časovém 
okamžiku. Jistě dokážeme být přáteli. Jistě k  sobě 
můžeme být milí.“   Pam Brown, 1928

Žijeme své životy v  našich maličkých světech 
a  v  podstatě o  sobě toho moc nevíme. A  pak 

se  najednou stane zázrak setkání a  světy velmi 
různorodých lidí se vzájemně propojí. A zjistíme celou 
řadu inspirativních věcí, které nás mohou motivovat 
k  laskavému přemýšlení o  sobě a o lidech kolem nás. 
Taková inspirativní setkání jsme prožili v  roce 2023 
v Kunžaku rovnou dvě. Jejich režisérkou byla paní Jana 
Krausová – učitelka se  speciálním cítěním, krajkářka, 
vedoucí paličkovacích kurzů. Co spojuje Janu 
Krausovou a  organizaci Otevřená OKNA, z. ú.? 
Ve  filosofické rovině je to láska k  životu, kreativita, 
hledání nových cest. Ve  faktické rovině jsou to tři 

tréninku si vše nejprve zkusili ve Střížovicích a 7. října 
už běželi okresní kolo ZHVB  Hamr – Kosky. Družstvo 
mladších žáků se  umístilo na 9.  místě a  družstvo 
starších žáků na 11. místě.

Během října byl zorganizován nábor do  kolektivu 
mladých hasičů a  náš kroužek se  rozrostl na 21 dětí. 
Noví členové se  rychle zapojili a  všichni se  začali 
připravovat na  plnění dalších úkolů. Kromě toho byl 
také čas na stavění draků a drakiádu.
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nevidomí žáci paní Jany, kteří jsou zároveň klienty 
Otevřených OKEN. Dovolte mi říci pár informací o naší 
organizaci: Založily ji v  roce 2003 rodiny, pečující o děti 
s  postižením. Rodiny hledaly co nejzajímavější cestu 
životem pro své děti. A  nově vzniklá organizace 

se  zavázala, že je v  tomto úsilí podpoří. Stalo se  tak. 
Během 20  let organizace vybudovala 5 pracovišť 
v Jindřichově Hradci a 4 v Dačicích. Zavázala se, že bude 
pro své klienty vytvářet nové příležitosti pro seberealizaci 

a  osobní růst. A  vytvořila chráněné dílny, sociálně 
terapeutické dílny, chráněné bydlení a  tři dobrovolnické 
programy. Stále hledá cesty, jak zkvalitnit život svých 
klientů a dát zajímavý smysl dnům všedním i svátečním. 
Paní Jana Krausová od počátku naši organizaci podporuje 
–  především dary svých nádherných krajek k benefičním 
účelům. Zároveň je natolik citlivou a vnímavou učitelkou, 
že dokáže tajemství tónů předat i  našim společným 
přátelům – Petrovi Mottlovi, Janu Beránkovi a  Julii 
Sýkorové. A  právě tito tři – původně klienti našich 
táborů, později i  služeb, se  v  letošním roce proměnili 
z  klientů v  kolegy. S  podporou svých laskavých rodičů 
a  paní Jany realizovali šňůru benefičních koncertů 
v  rámci projektu „Probuďme společně Spící krásku“. 
Tážete se, kdo je ona „Spící kráska“? Je to velmi unavený 
areál továrny, vily po továrníkovi a 4 700 metrů pozemků 
v  Jindřichově Hradci – Radouňce. Organizace jej dostala 
darem od  pana Jana Spitzera, který žije v  Severní 
Karolíně a dědictví po své rodině daroval s podmínkou, 
že bude sloužit sociální práci. Je to velká výzva, velký 
úkol. Chceme zde vybudovat „Centrum Otevřená 
OKNA“. A začali jsme tím základním  - osvobozováním 
pozemku od náletových dřevin a žádostí o připojení vily 
na  elektrický proud. A  právě k  těmto činnostem nám 
pomohly koncerty žáků ze  třídy Jany Krausové. 
K  pestrosti setkání a  zajímavému prožitku v  Kunžaku 
přispěli také hosté – rodina Jiřího Pazoura – klavírního 
pedagoga a  improvizátora z  Prahy a  čtyři sourozenci 
Spielvogelovi, kteří k nám zavítali z Kanady a obohatili 
nás interpretací komorních smyčcových skladeb. Zázemí, 
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poskytnuté radnicí v  Kunžaku, bylo kouzelné – 
laskavé, přívětivé, chápající. Ostatně Kunžak už léta 
podporuje prožitkové tábory Otevřených OKEN a my 
jsme za tuto podporu moc vděční.

Oba hudební večery proběhly se  „vstupným 
dobrovolným“.  Při prvním večeru bylo vybráno 6 700,- 
Kč a  staly se součástí platby, která se hradí při žádosti 
o  připojení objektu do  elektrické sítě. Druhý večer 
vynesl neuvěřitelných 15  400,- Kč. Tyto byly využity 
k  úhradě pohonných hmot pro traktor a  bagr, které 
pozemek v Radouňce zbavovaly pařezů po náletových 
dřevinách.

Jedna milá paní mi po  koncertě smutně říkala: 
„Vždyť vy potřebujete miliony! Copak my a  taková 
malá setkání!“ Jistě, malá setkání celou krásku 
nevzbudí, ale pomohou na  cestě k  probuzení. Dříve, 
než budeme moci vstoupit do velkých projektů, je třeba 
připravit řadu zdánlivě malých věcí, které v součtu dají 
větší celek. A  v  tomto smyslu má každé setkání svůj 
význam a přínos. A mimo jiné – naplňuje se zde i ono 
poslání o seberealizaci a osobním růstu. Neboť rosteme 
odpovědností. A  právě drobnou, dobře prožitou 
odpovědností se  z  klientů stávají spolupracovníci 
a nové centrum bude společným dílem, nikoliv něčím 
„shůry padlým“, kterého si pak málo vážíme. 
Společenství utváří společné zážitky, společná cesta. 
A ta je mnohdy důležitější, než cíl….

Děkujeme Vám za  vše dobré a  přejeme krásné, 
příjemně prožité svátky!

Jménem klientů, pracovníků a dobrovolníků 
Otevřených OKEN PaedDr. Drahomíra Blažková, 

ředitelka
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Činnost seniorů STP MO 
Kunžak za 2. pololetí 2023 

K druhému pololetí má naše organizace 110 členů, to 
je o dva více.

V  červenci zemřel pan Karel Winkler ve  věku 
nedožitých 80  let, pan Stanislav Suchý ve  věku 
nedožitých 73  let, paní Bedřiška Šamalová ve  věku 
90  let, v září zemřela paní Ludmila Vosolsobě ve věku 
79 let a v listopadu zemřela paní Anna Šánová ve věku 
85 let.
Čest jejich památce.
Do konce roku oslaví 14 našich členů životní výročí. 

Balíček a přání dostal každý oslavenec, předáno členem 
výboru a naší předsedkyní.  

30.6 – 1.7.2023 se uskutečnil zájezd s řidičem panem 
Smrčkou, autobusem soukromé firmy ze Žirovnice. Jelo 
nás 40 členů. Navštívili jsme Zoo v  Hluboké nad 
Vltavou a  penzion  KOSKY v  Chlumu u  Třeboně. 
Rozdělili jsme se  na dvě party, někteří chtěli vidět 
zámek, někdo Zoo, poté jsme společně poobědvali. 

Jihočeská zoologická zahrada v Hluboké nad Vltavou 
byla poprvé otevřena pro veřejnost 1.  května 1939. 
Původně vznikla jako součást muzea 
v  sousedním loveckém zámku Ohrada, 
rozhodnutím tehdejšího majitele panství dr. 
Adolfa Schwarzenberga. Dnes je Zoo 
příspěvkovou organizací Jihočeského kraje a její 
rozvoj je nejrozsáhlejší od doby jejího založení. 
V  současné době zde na  ploše 4,5  ha nalezlo 
svůj domov okolo 280 druhů zvířat.

V 16 h jsme odjeli do penzionu KOSKY, kde 
nás přivítala paní Jiřinka Křížová. Ubytovala 
nás, přijel i pan ředitel a majitel, který s námi 
zůstal na večeři a druhý den se  s námi vyfotil 
a rozloučil.

Večer proběhl při tanečku až do  ranních 
hodin. Zahrál nám pan Severa z Horního Žďáru 
a pan Tichý ze Studené.

Všichni jsme se  sešli, zazpívali, popovídali, 
zatancovali a  druhý den dopoledne odjeli 
domů. Moc děkujeme naší Helence!
20.  července 2023 dvacet našich členů jelo 
s p o l e čn ě s  o r g a n i z a c í S T P D a č i c e 
ve  večerních hodinách lodí po  Vranovské 
přehradě. Byl to pěkný zážitek, všichni byli 
spokojeni.
8.  září 2023 rozšířený výbor organizace STP 
MO – předsedkyně zhodnotila plnění úkolů 
dle plánu.
20.  září 2023 v  kavárně Kafíčko nám firma 
Just předvedla své bylinky na  žádost našich 
10 členek, bylo zařízeno naší předsedkyní.
Příprava jednodenního zájezdu na  Veselý 
kopec a  jeho okolí v  termínu 28 září, 
přihlásilo se 40 členů.
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Naše místopředsedkyně Věrka Přibylová v  den 
výboru oslavila 70 narozeniny, předsedkyně Helenkají 
předala balíček a  přání. Helenka také slavila, ale až 
za  tř i dny, dosta la kyt ičku, bylo posezení  
s občerstvením.

28.  září na  Václava – jednodenní zájezd Hlinsko, 
české vánoční ozdoby z Oflendy a pak Veselý kopec.

Svatováclavský jarmark v Hlinsku je tradiční 
podzimní akce s  bohatým doprovodným 
programem, prodejci zde nabízejí různé zboží 
a  bylo k  vidění spoustu řemesel. Celý den 
provázel bohatý program dětských souborů 
písní a  tanců – za  účasti souboru Vysočan. 
Prošli jsme si celý trh, nakoupili dárky, zašli 
jsme si na  oběd. Všichni byli spokojeni, sešli 
jsme se  se členy, kteří navštívili sklárnu a  ve 
14  h  jsme odjeli na  Veselý kopec. Lidové 
stavitelství si zde první návštěvníci mohli 
prohlédnout v roce 1972.
Skanzen dnes tvoří 30 objektů. Zdejší expozice 
přinášejí svědectví o  životě a  práci drobných 
rolníků od  první poloviny 19.  století 
do  poloviny 20.  století, usedlosti doplňují 
drobné vesnické stavby špejchar, chlívky, 
haltýř a  podobné. Nejvýznamnější z  nich je 
vodní obilní mlýn, přenesený na  základy 
původního mlýna. Ve skanzenu se pravidelně 
konají zajímavé akce - jarmarky, trhy, tradiční 
výroba.
Výlet se  všem moc líbil, počasí nám přálo, 
moc děkujeme Helence za  dobře odvedenou 
práci při zajištění výletu, vše dobře dopadlo.
4.10.2023 v bistru U  Šindelářů v Kunžaku od 
13  hodin bylo posezení a  „taneček“, 
popovídání, přítomno bylo 44 členů. Hudba 
pan Severa a pan Tichý, moc jsme se pobavili 
a užili si to.
19.  října 2023  se  v  ZŠ SNW Kunžak 
uskutečnila přednáška s filmem pana Mgr. L. 
Jandáčka – Šumava  - Klostermann atd., které 
se zúčastnilo 38 členů.
8.11.2023 v  bistru U  Šindelářů byl opět 
„taneček“, zpěv, popovídání, hudba pan 
Severa a Tichý.
Těšíme se 6 prosince 2023 rovněž U Šindelářů 
se stejnou hudbou a Mikulášskou nadílkou.
Ve 13 h přijde Mikuláš, anděl i čerti.
Před vánočními svátky navštívíme naše členy 
v  DPS Kunžak, DD Nová Bystřice, kde 
proběhne  odpoledne, rozdáme si dárečky, 
přáníčka , něco dobrého s i upečeme 
a  zavzpomínáme, zúčastní se  předsedkyně 
organizace a členové výboru.
Moc a  moc chci za  celý výbor poděkovat 
našim sponzorům, že můžeme pořádat tyto 
akce, děkujeme OÚ Kunžak, OÚ Člunek a OÚ 
Střížovice a  díky též všem, kteří nám 
pomáhají s dopravou.
Přeji všem krásné Vánoce, pevné zdraví, užijte 

si všichni nejlépe v  rodinném kruhu. Přeji pohodu 
v celém novém roce 2024, a abychom se mohli stále co 
nejvíce scházet. 

Foto a text B. Matoušková, kronikářka MO STP 
Kunžak 
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Oznámení Policie ČR 

Před Vánoci buďte více obezřetní
Policisté se stále častěji setkávají s případy, kdy jsou 

lidé podvedeni prostřednictvím internetu. Před Vánoci 
je ze  strany policie očekáván celorepublikový nárůst 
podvodů na  internetu z  toho důvodu, že se  lidé 
vyhýbají nákupům v  kamenných obchodech a  raději 
volí nakupování zboží z pohodlí domova. Nakupování 
přes internet má výhodu v  tom, že si zboží můžeme 
vybírat, jak dlouho chceme. Po  vybrání zboží stačí 
jedno kliknutí a  zboží máme vložené v  košíku. Další 
výhodou je, že si zboží i  cenu za  toto zboží můžeme 
nezávisle porovnávat na  různých internetových 
portálech a nemusíme chodit do obchodů. Nakupování 
přes internet vede k úspoře času a mnohdy i k úspoře 
finančních prostředků. Námi vybrané a  objednané 
zboží je nám poté zasláno na  adresu, kterou si sami 
zvolíme. Na  druhé straně toto nakupování nese i  svá 
rizika, kdy se například nemusíme dočkat objednaného 
zboží nebo peněz, které jsme za zboží zaplatili. Rovněž 
se nenechme zlákat nápadně výhodnými podmínkami 
nákupu a  velmi nízkou cenou zboží v  porovnání 
s běžnou cenou v obchodech.

Je třeba si dávat pozor na  triky podvodníků, kteří 
Vás chtějí okrást i jinými způsoby. Buď prostřednictvím 
SMS zpráv, e-mailu, telefonním hovorem nebo 
prodejem zboží přes internetové bazary, nebo 
v  opačném případě, kdy vy něco prodáváte. O  těchto 
tricích jsme vás již informovali. Přesto připomínáme 
pár preventivních rad:

- Nakupujte u  prodejců, které znáte. Pokud je 
neznáte, předem si o nich zjistěte co nejvíce informací, 
např. jejich telefonní číslo, e-mail, adresu, popř. 
i recenze na daný obchod.

- Uchovejte si jakoukoli komunikaci s prodávajícím, 
ať už se  jedná o mailovou komunikaci či komunikaci 
přes SMS zprávy.

- Platbu předem provádějte jen pokud máte jistotu, 
že je prodejce důvěryhodný.

- Při prodeji vašeho zboží preferujte osobní předání 
nebo platbu předem na váš účet. 

- Dále neposkytujte žádné údaje o své platební kartě. 
Stačí uvést pouze číslo vašeho účtu a částku, kterou má 
kupující za vámi prodávané zboží poslat.

- Nikdy nikomu nesdělujte a  ani nepřeposílejte 
bezpečnostní/autorizační kód, který Vám přišel 
formou SMS zprávy.

- Myslete na  to, že útočník dokáže napodobit 
jakékoliv telefonní číslo.

- Nikdy nikomu neumožňujte vzdálený přístup 
do vašeho počítače.

- Pří každém vstupu do  svého internetového 
bankovnictví kontrolujte, zda odpovídá doména 
přihlašovací stránky vaší banky. Pozor na  záměnu 
písmen.

- Nikdy nevstupujte do  svého internetového 
bankovnictví z odkazu, který vám byl zaslán neznámou 

osobou (e-mailem, SMS zprávou apod.). Řidiči i chodci 
by měli být za snížené viditelnosti opatrní

Řidiči i chodci by měli být za snížené 
viditelnosti opatrní

Snížená viditelnost je definována jako situace, kdy 
účastníci provozu na  pozemních komunikacích 
dostatečně zřetelně nerozeznají jiná vozidla, osoby, 
zvířata nebo předměty, které se  v  danou chvíli 
vyskytují na  pozemní komunikaci, je to například 
od soumraku do svítání, za mlhy, sněžení nebo hustého 
deště.

Pro chodce, kteří jsou v  silničním provozu ti 
nezranitelnější, představuje nebezpečí současné počasí, 
kdy je zhoršená viditelnost. Zvláště opatrní by měli být 
chodci při pohybu po komunikacích. Vidět a být viděn 
je základní pravidlo bezpečnosti na silnicích, které platí 
pro všechny účastníky silničního provozu. Mnoho 
řidičů vozidel, kteří zranili chodce, se  shodují na  tom, 
že chodce vůbec neviděli nebo příliš pozdě. Je důležité, 
aby se  chodci snažili svou viditelnost při pohybu 
po komunikacích zvýšit. Z  toho důvodu by měli nosit 
oblečení jasných barev, aby byli lépe vidět v  šeru, 
v mlze nebo ve  tmě. Oblečení je pak vhodné opatřit 
reflexními prvky a  doplňky, které výrazně září 
ve světlech projíždějících vozidel.

Chodec by měl být vždy pozorný, opatrný 
a ohleduplný. Musí chodit především po chodníku, a to 
po  jeho pravé straně, nebo může chodit po vyznačené 
stezce pro chodce. Tam, kde chodník není a není tam 
ani stezka pro chodce, musí jít po  levé krajnici, nejvíce 
dva chodci vedle sebe. Při snížené viditelnosti nebo 
v  nebezpečných a  nepřehledných úsecích smějí jít 
chodci pouze za  sebou. Komunikaci by měl chodec 
vždy přecházet na přehledném místě a využívat pokud 
možno přechody pro chodce. Přecházet by měl pouze 
v případech, kdy je přesvědčen, že nic nejede. Chodec 
by nikdy neměl přecházet vozovku v zatáčce nebo mezi 
stojícími vozidly. Pozor si musí chodci dát na přednost 
v  jízdě vozidel s  právem přednosti jízdy, jako jsou 
policisté, hasiči a  zdravotníci. Chodci by měli mít 
na  paměti, že žádný řidič nedokáže zastavit své 
vozidlo, pokud mu někdo náhle vběhne nebo vstoupí 
do jeho jízdní dráhy. 
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